
RADA GMINY 
CEWICE Protokół Nr XXVII/2017 

z sesji Rady Gminy Cewice 
w dniu 29 listopada 2017 r. 

Obecni na sesji; 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk dokonał 
otwarcia XXVII sesji Rady Gminy Cewice i stwierdził prawomocność obrad, 
ponieważ obecnych było 14 radnych: Nieobecny radny: Herbert Rosin. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad, który przedstawiał 
się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2017 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
Gminy Cewice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalności pożytku publicznego na 2018 rok 

i 



a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisja Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 

i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 
mieszkalnego wraz z udziałem w nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
od ceny lokalu mieszkalnego będącego przedmiotem sprzedaży na rzecz 
najemcy 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej 
w Unieszynie 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/148/2012 Rady 
Gminy Cewice z dnia 23 sierpnia 2012 roku w sprawie zbycia 
nieruchomości położonych w Łebuni 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/275/2017 Rady 
Gminy Cewice z dnia 29 czerwca 2017 roku w sprawie nieodpłatnego 
nabycia zabudowanej nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie przez jednostkę 
organizacyjną w najem gruntu będącego w trwałym zarządzie tej 
jednostki 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności przesyłu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy nowopowstałej ulicy na 
terenie miejscowości Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy 
na okręgi wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz ustalania liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy 
na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie 
Gminy Cewice na rok 2018 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisja Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości Łebunia 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

19. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

20. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

21. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
22. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
23. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 



24. Zamknięcie obrad sesji. 

Pan Krzysztof Decyk zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wnioski 
do przedstawionego porządku obrad? 

Radni nie zgłaszali wniosków. 

Następnie Pan Wójt Gminy Cewice - Jerzy Pernal zgłosił wniosek w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy Cewice - punku 
18 A, o treści - przyjęcie petycji dot. ograniczenia finansowania nauczania 
języka kaszubskiego w szkołach. 

Za wprowadzeniem punktu 18 A do porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy 
Cewice, radni Rady Gminy Cewice głosowali następująco: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Porządek obrad XXVII sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 

na rok 2017 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
Gminy Cewice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalności pożytku publicznego na 2018 rok 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisja Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 

i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 
mieszkalnego wraz z udziałem w nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
od ceny lokalu mieszkalnego będącego przedmiotem sprzedaży na rzecz 
najemcy 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej 
w Unieszynie 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/148/2012 Rady 
Gminy Cewice z dnia 23 sierpnia 2012 roku w sprawie zbycia 
nieruchomości położonych w Łebuni 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 



e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/275/2017 Rady 
Gminy Cewice z dnia 29 czerwca 2017 roku w sprawie nieodpłatnego 
nabycia zabudowanej nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie przez jednostkę 
organizacyjną w najem gruntu będącego w trwałym zarządzie tej 
jednostki 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności przesyłu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy nowopowstałej ulicy na 
terenie miejscowości Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy 
na okręgi wyborcze, określenia ich granic i numerów oraz ustalania liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 



d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału gminy 
na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie 
Gminy Cewice na rok 2018 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisja Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 

i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości Łebunia 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

18 A. Przyjęcie petycji w sprawie ograniczenia finansowania nauczania 
języka kaszubskiego w szkołach. 

19. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

20. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

21. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
22. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
23. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
24. Zamknięcie obrad sesji. 
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Za przyjęciem odczytanego przez Przewodniczącego Rady Gminy Cewice 
porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy Cewice z wprowadzonymi zmianami, 
radni głosowali w następujący sposób: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę 
przed sesją był wyłożony do wglądu w sali obrad, w celu zapoznania 
się i wniesienia uwag. Ponadto poinformował, że na prośbę niektórych radnych 
projekt protokołu został im przesłany drogą elektroniczną. Następnie zapytał się 
radnych, czy mają wnioski do niniejszego protokołu. 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu z X X V I sesji Rady Gminy 
Cewice. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu bez 
odczytywania. 

Za przyjęciem protokołu z X X V I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania, 
radni Rady Gminy Cewice głosowali w następujący sposób: 
za - 13, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 1. 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 2017. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany do uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 
2017 na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 



Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

Radny A. Długi: "Panie Wójcie, tam do szkoły w Bukowinie przychodzą 
również dzieci z innych gmin, są przywożone tam, ich sprawa. Kto płaci, kto tą 
subwencję uzupełnia o te dzieci? Też Pan płaci i te pieniądze potem odzyskuje, 
czy jak to jest?" 

Pan Wójt: „tak jak do tej pory, czyli my dostajemy pieniądze za te dzieci z tych 
gmin, z których one przyjeżdżają." 

Pani Skarbnik - "jeśli chodzi o nasze placówki przedszkolne, to finansujemy 
każde dziecko, które jest wykazane w comiesięcznej informacji przedstawionej 
przez szkoły i z tego tytułu występujemy o zwrot do innych gmin. Jeśli np. 
chodzi o szkoły, to my mamy te środki w subwencji oświatowej na jednego 
ucznia." 

Pan Długi: "oni są wykazani tak?" 

Pani Skarbnik: „jeżeli szkoła wykaże." 

A. Długi: "jeżeli jest w ciągu roku, to piszemy do ministerstwa o korektę?" 

Pani Franciszczak: „tak, jeżeli nam przysługuje, to tak." 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 13, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 1. 
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Ad. 5 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 
Cewice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalności pożytku publicznego na 2018 rok. 

Pan Wójt udzielił wyjaśnień do niniejszej uchwały na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Przedstawił także różnice w programie współpracy Gminy Cewice 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalności pożytku publicznego w stosunku do w/w programu z roku 2017. 

Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Radny A. Długi: „Panie Wójcie w rozdziale 4, pkt 4 - program skierowany jest 
do tych podmiotów, które prowadzą swoją działalność na terenie Gminy Cewice 
- mógłby mi Pan to wytłumaczyć?" 

Wójt: „chodzi o to, że to jest program prowadzony na terenie Gminy Cewice, 
czyli te, które prowadzą na terenie Gminy Cewice, dla mieszkańców Gminy 
Cewice." 

Pan Długi: „to jest bardzo ogólne, co Pan powiedział, tzn. ja mogę mieć np. klub 
zarejestrowany w Gdańsku, napisane w statucie, że działa na obszarze 
Rzeczpospolitej, założę tutaj kółko, gdzie będą dzieci z Gdańska, a będę 
dowoził dwoje dzieci z Cewic i działam na ternie?" 

Pan Wójt: „nie, z Gdańska nie" 

Pan Długi: „no działa na terenie, bo takie przypadki mamy, że kluby sportowe 
z Lęborka grają na naszej hali sportowej i tłumaczą się tym, że maja nasze 
dzieci, a dzieci jest tam troje, albo w ogóle ich nie ma jak trzeba grać zawody 
różnego rodzaju." 

Pan Wójt: „sugeruje Pan jaką zmianę?" 

i i 



Pan Długi: „po prostu, że np. 50% jest mieszkańcami Gminy Cewice. Ja to tak 
ogólnie mówię, bo by trzeba było się naprawdę zastanowić. To nie jest prosty 
temat, bo też żeby nie utrudniać z kolei rozwoju tych dzieci. Taka była klauzula 
Klubu Leśnik, że 50% zawodników w Klubie musiało być z terenu Gminy 
Cewice." 

Pan Wójt: „do tej pory nie stwarzało to żadnych problemów, do tej pory nie było 
tego typu uwagi. Musimy się temu przyjrzeć, zobaczyć, czy rzeczywiście, czy 
to jest problem." 

Pan A. Długi: „Panie Wójcie, nie jest prawdą, że nie było, bo ten temat był 
i w poprzedniej kadencji ja zgłaszałem go dwa razy, jak szło o komisje. Pamięta 
Pan jeszcze wcześniej, Komisja która kiedyś tam była, taka doradcza Pana 
w tych sprawach, że byli ludzie z poza terenu Gminy, którzy mieli wpływ 
na pewne rzeczy. Dzisiaj ta sytuacja jest taka sama. Pan przeanalizuje tą sprawę, 
dokładnie zobaczy, że jest taka sama." 

Pan Wójt: „czy jakąś zmianę wprowadzamy?" 

Pan Bańka: „czy jakieś reperkusje są z tego powodu dla nas jako Gminy?" 

Radny A. Długi: „nie, no jeżeli my mamy swoją młodzież promować... to proszę 
żeby był taki, przynajmniej ma być tak, że większość uczestników, 
czy działających musi być z Gminy Cewice, o to chodzi. Bo można zrobić tak 
jak jeden z trenerów, ma też na imię Andrzej niestety, pozabierał zawodników 
z Pogoni, naszych grało 3. Dam lepszy przykład jeżeli już tak, tutaj juniorzy 
grali, to była cała Pogoń Lęborska, bo drużyna Cewicka musi mieć juniorów. 
Cała Pogoń grała Lęborska." 

Pan Bańka: ,ja tu też czegoś nie rozumiem. Jeżeli zapiszemy, będziemy mieli 
taki zapis, że tutaj Andrzej mówi, że 50% minimum jest uczestników danego 
klubu z terenu naszej Gminy, mieszkańców, tak, a będzie powiedzmy 45%, to 
co wtedy, to ten klub nie ma prawa działać wtedy?" 

Pan Wójt: „nie ma prawa do dotacji." 

Pan Bańka: „to troszeczkę by było takie nielogiczne." 

Pan Długi: „czy to będzie 30%, czy 50%, bo rzeczywiście jest pewna racja 
w twoim rozumowaniu, że nie wszystkie sporty są popularne i wtedy jest 
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to różnie. Ale to trzeba tą analizę zrobić, przeanalizować jak to wygląda. To jest 
temat szeroki, tylko chodzi o to, żeby takich zdarzeń nie było. Kluby, które 
praktycznie maja 2-3 mieszkańców z Gminy Cewice, w naszej Gminie sobie 
robią co chcą." 

Wiceprzewodniczący Rady - W. Keller: „proszę Państwa ja myślę, że temat 
wywołany przez Pana radnego Długiego jest poważny, dobrze wyłuskany, 
ale ja myślę Panie Andrzeju, że to do tej pory funkcjonowało, myślę, że 
komisja, która będzie rozpatrywała wnioski, ma podstawy do tego, żeby 
adekwatnie do tych, którzy powiedzmy, to jest myślę, że będzie dobre 
sugerowanie, a nawet prośba do Pana Wójta, żeby tak do tego podejść. Żeby 
odpowiednio do ilości osób, które są z naszej gminy, można też tak tymi 
środkami dysponować." 

Wójt: „proszę Państwa, propozycje rozdysponowania robi komisja, która jest 
powoływana przez Wójta i ona bierze pod uwagę różne aspekty, również te 
które mówią jaka część zawodników w danej drużynie jest z terenu Gminy 
Cewice. I na tej podstawie po prostu dzieli te środki. Czyli tu nie musimy jakoś 
enumeratywnie wpisać czegoś takiego. Tylko komisja musi mieć na względzie 
to, że wspierać przede wszystkim te kluby gdzie rzeczywiście większość, czy 
znaczna część to są mieszkańcy Gminy Cewice mimo, że klub zarejestrowany 
jest i działa na terenie Gminy Cewice. 

Pan Długi: „ja rozumiem, że w regulaminie tej komisji taki zapis się znajdzie?" 

Pan Wójt: „nie wiem, czy taki jest, musiałbym sprawdzić." 

Radny Długi: „czy taki zapis w regulaminie będzie, czy nie?" 

Pan W. Namiotko: „ja myślę, że to należałoby już pozostawić do decyzji 
komisji. Nie oznaczać z góry procentowo, nie zamykać drogi." Następnie podał 
przykład podobnej sytuacji w Nowej Wsi Lęborskiej. 

Radny Bańka: „Panie Wójcie, komisja powinna wziąć jeszcze pod wzgląd, jeżeli 
już chodzi i kluby sportowe, bo tak stricte odnoszę się do tego - jakie zasługi 
mają tutaj w ramach promocji, bo to jest promocja. Kluby sportowe są promocją 
naszej Gminy. I teraz finansowanie w jakim zakresie i ile tych pieniążków, bo 
zauważyłem po ostatnich latach - ja nie słyszałem żeby tutaj np. funkcjonuje 
Klub Leśnik dość prężnie działając, Klub 44 Bazy Jednostki Wojskowej, ale ja 
nie słyszałem, żeby jakieś czołowe miejsca zajęli w jakiś tych swoich 
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rozgrywkach. M i się wydaje, że to nie chodzi o to, że Klub istnieje i np. 40 parę 
tysięcy idzie na klub rocznie, ale żeby oni mieli jakieś osiągnięcia, żeby 
promowali tą Gminę. M i się wydaje w ten sposób do tego podejść tak 
racjonalnie, a nie tylko pieniążki brać i nic z tego nie ma, bo ja nie słyszałem, 
żeby tu było jakieś nagradzanie za czołowe zajęcie miejsc w jakieś tam lidze 
itd., rozgrywkach sportowych." 

Pan Wójt: „awansowali ostatnie lata." 

Pan Bańka: „to jest moja taka luźna sugestia do komisji, żebyśmy tak lekką ręką 
nie wydawali pieniądze, w budżecie gminy są dość duże te pieniądze na sport, 
ale żeby były jakieś osiągnięcia." 

Wójt: „proszę Państwa, my jeśli chodzi o regulamin, ten który mówi 
0 dofinansowaniu klubów sportowych mamy wyraźnie napisane, jeśli tam jest 
awansowanie do wyższej ligi, jest możliwość zwiększenia dofinansowania. 
Spadek powoduje obniżenie dofinansowania. Także tego typu regulacje są tam 
zawarte." 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 13, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 1. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Cewice odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Wójt wyjaśnił, że od 2018 r. 
koniecznością jest uwzględnienie w taryfie amortyzacji urządzeń i budowli. 
Ponadto Wójt Gminy omówił wysokość taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
1 zbiorowe odprowadzanie ścieków w gminach ościennych. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 
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Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pan Keller: „Panie Wójcie w związku z tym, bo transakcji zakupu jeszcze nie 
było, nie została sfinalizowana odnośnie.." 

Pan Wójt: „to jest za ostatnie 12 m-cy przed datą złożenia wniosku, kosztów." 

Radny Keller: „czyli nie mamy jeszcze tutaj..." 

Wójt: "amortyzacji kolektora." 

Pan Keller: „kolektor chyba jest zamortyzowany, tylko to będzie..." 

Wójt: „nie, ale my od zakupu będziemy musieli zamortyzować." 

W. Keller: „on jako zamortyzowany jest kupowany, ale u nas będzie jako 
nowy." 

Wójt: „to jest dla nas nabycie środka." 

Pan Keller: „czyli to jest, jak gdyby milion złotych wchodzi nam znowu do 
kosztów stałych, woda ścieki i od tego będziemy musieli też naliczyć cenę." 

Wójt: „amortyzację." 

Pan Keller: „czyli tu jeszcze nas, jak gdyby, niezależnie od tego, co będzie, 
to i tak nas czeka podwyżka." 

Wójt: „pytanie będzie następujące, my będziemy naszą kalkulacje przedstawiali 
do Wód Polskich. Jak się nie zgodzą, to w tym momencie będzie sytuacja taka, 
że będziemy musieli wprowadzić cenę inną i znaleźć pokrycie." 

Pan Keller: „czy to zostało już wliczone?" 

Wójt: „nie." 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
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za - 14, 
przeciw - O, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 7 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał uchwałę 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz z udziałem 
w nieruchomości. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pan Keller: „wniosek chętnego do zakupu jest?" 

Wójt wyjaśnił, że tak. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu 
mieszkalnego będącego przedmiotem sprzedaży na rzecz najemcy. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Podkreślił, że 5 % wartości 
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omawianego lokalu mieszkalnego będzie wynosiło 2.000,00 zł w przypadku 
jednorazowej zapłaty. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał projekt 
uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej w Unieszynie. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 
Wiceprzewodniczący Rady - Jerzy Bańka odczytał projekt uchwały 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/148/2012 Rady Gminy Cewice z dnia 23 
sierpnia 2012 roku w sprawie zbycia nieruchomości położonych w Łebuni. 
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Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwy. 
Stan Rady po przerwie - 14 radnych. Nieobecny Herbert Rosin. 

Ad. 11 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/275/2017 Rady Gminy Cewice 
z dnia 29 czerwca 2017 roku w sprawie nieodpłatnego nabycia zabudowanej 
nieruchomości. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 8 do niniejszego 
protokółu. Przedstawił informacje wskazując nieruchomość na wyświetlonej 
mapie. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pan Wiesław Keller zapytał się, czy tam jest droga. 
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Pan Wójt poinformował, że tak. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad uchwałą: 
za - 14, 
przeciw- 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 12 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie przez jednostkę 
organizacyjną w najem gruntu będącego w trwałym zarządzie tej jednostki. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 9 do niniejszego 
protokółu. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 
rzeczowego w postaci służebności przesyłu. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 10 do niniejszego 
protokółu. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy nowopowstałej ulicy na terenie 
miejscowości Cewice odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan 
Wiesław Keller. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 11 do niniejszego 
protokółu. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały uwzględniając 
autopoprawkę zgłoszoną przez Wójta Gminy Cewice: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 15 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze, określenia 
ich granic i numerów oraz ustalania liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 12 do niniejszego 
protokółu. Przedstawił również informacje do punktu 16 porządku obrad na 
podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 13 do 
niniejszego protokółu. 
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Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 

Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 16 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Wiesław Keller odczytał projekt 
uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że Wójt Gminy przedstawił wyjaśnienia 
do niniejszej uchwały w punkcie 15 porządku obrad sesji. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 

Pani Mariola Szyca przedstawiła pozytywną opinię w imieniu Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odnośnie odczytanego projektu uchwały. 
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Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Pozytywną opinię w imieniu Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Wiesław 
Doliński. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 17 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Cewice na rok 
2018. 

Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 14 do niniejszego 
protokółu. Przedstawił zmiany w w/w programie w stosunku do programu 
z roku 2017. 

Pan Czesław Miotk przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Krzysztof Decyk przystąpił do 
odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego miejscowości Łebunia. Zapytał radcy 
prawnego, czy jest konieczność odczytania całego projektu uchwały? 

Pan A. Długi: „Panie Przewodniczący odczytanie jest ogłoszeniem, także nie ma 
Pan wyjścia." 

Pan Bańka: „nie koniecznie. Ja mam sprostowanie proszę Państwa, 
bo w regulaminie Rady i czytałem opinię prawną nie jest konieczne odczytanie 
uchwały jak to się mówi kolokwialnie od deski do deski." 

Pan Długi: „Panie Przewodniczący jestem załamany Pańskim myśleniem." 

Radny J. Bańka: „tak? A ja nie." 

Pan A. Długi: „proszę sobie poczytać..., to jest ogłoszenie aktu prawnego 
i to musi być odczytane. Jeżeli Pan radca powie, że na podstawie stosownych 
artykułów to jest dopuszczalne, ale od rozdziału pierwszego do końca nie jest 
dopuszczalne." 

Następnie przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miejscowości Łebunia. W dalszej części Przewodniczący Rady zgłosił 
następujące autopoprawki do niniejszego projektu uchwały: 
a) podstawie prawnej uchwały o treści: 

„Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
0 samorządzie gminnym (Dz. U. z 2017 r. poz. 1875) art. 20 ust. 1 
1 art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2017 r. poz. 1073), w związku z Uchwałą Nr 
Xl/24/2015 Rady Gminy Cewice z dnia 29 września 2015 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości ŁEBUNIA, stwierdzając, że 
plan nie narusza ustaleń „ Zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Cewice" uchwalonej Uchwałą Nr 
IH/22/2014 Rady Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2014 r., Rada Gminy 
Cewice uchwala, co następuje. " 

nadaje się brzmienie o treści: 

„Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2017 r. poz. 1875), art. 20 ust. 1 
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i art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2017 r. poz. 1073), w związku z Uchwałą Nr 
XJ94/2015 Rady Gminy Cewice z dnia 29 września 2015 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości ŁEBUNIA, stwierdzając, że 
plan nie narusza ustaleń „ Zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Cewice" uchwalonej Uchwałą Nr 
111/22/2014 Rady Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2014 r., Rada Gminy 
Cewice uchwala, co następuje. " 

b) §18 o treści: 

„ Ustala się stawkę procentową, o której mowa w art. 36 ust. 4 ustawy, 
w wysokości 30 %. " 

nadaje się brzmienie o treści: 

„ Ustala się stawkę procentową, o której mowa w art. 36 ust. 4 ustawy 
z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
(Dz. U. z 2017 r. poz. 1073), w wysokości 30% wzrostu wartości 
nieruchomości." 

c) punktowi 2 w ust.2 § 47o treści: 

„oznaczonych na rysunku planu symbolami 2-KDW, 3-KDW, 4-KDW, 

7-KDW, 8-KDWnie mniejsze niż 8 m. " 

nadaje się brzmienie o treści: 

„oznaczonych na rysunku planu symbolami 2-KDW, 4-KDW, 7-KDW, 
8-KD W nie mniejsze niż 8 m." 

Wójt udzielił wyjaśnień do projektu uchwały na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
Omówił również kwestie dot. składanych przez mieszkańców uwag 
do omawianego planu. 

Radny Jerzy Bańka przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 
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Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone 
autopoprawki. W niniejszej sprawie radni Rady Gminy Cewice głosowali 
w następujący sposób: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały z uwzględnieniem 
przegłosowanych wcześniej autopoprawek: 
za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwy. 

Stan Rady po przerwie 14 radnych. Nieobecny Radny H. Rosin. 

Ad. 18A 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Krzysztof Decyk odczytał petycję 
skierowaną do Anna Zalewskej - Ministra Edukacji Narodowej o treści: 

W związku z opublikowaniem przez Ministerstwo Edukacji Narodowej projektu 
rozporządzenia w sprawie sposobu podziału części oświatowej subwencji 
ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego w roku 2018, zwracamy się 
z prośbą o zaniechanie obniżenia dotychczasowej wagi P16 z wartości 1,5 do 
1,3 oraz wagi PI 7 z wartości 1,1 do 1,0. Każda istotna zmiana w systemie 

finansowania oświaty, a z taką mamy niewątpliwie do czynienia w projekcie 
rozporządzenia, powinna być poprzedzona wnikliwymi analizami i badaniami 
potencjalnych skutków, jakie zaistnieją w wyniku wprowadzonych, nowych 
regulacji prawno-finansowych. Mamy podstawy sądzić, że nie było głębszej 
refleksji nad obecnym stanem dotyczącym warunków nauczania języka 
regionalnego, a ta decyzja daleko ingeruje w politykę państwa w tym 
newralgicznym obszarze. 
Wprowadzenie przez MEN proponowanych zmian uderzy przede wszystkim 
w małe szkoły funkcjonujące na obszarach wiejskich. Pełnią one często funkcję 
swego rodzaju centrów kultury. Są one w swoich miejscowościach 
najważniejszymi instytucjami publicznymi, wokół których ogniskuje się życie 
lokalnej społeczności. W tych społecznościach język kaszubski jest ważnym 
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środkiem komunikacji i transferu wartości rodzimej kultury, tradycji oraz 
obyczajów. Ograniczenie finansowania nauczania języka regionalnego 
w małych szkołach, a do tego w praktyce prowadzą proponowane zmiany, 
odebrane będzie jako działanie państwa wymierzone w szkoły wiejskie 
i osłabienie szans na przetrwanie jedynego języka regionalnego w Polsce oraz 
dziedzictwa kulturowego z nim związanego. 
Bardzo prosimy Panią Minister o ponowne przemyślenie podjętej decyzji 
i zaniechanie obniżenia finansowania małych szkół, w których nauczany jest 
język regionalny. Wprowadzenie w życie zaproponowanych przez ministerstwo 
rozwiązań uderzy w wiejskie szkoły na Kaszubach. Przez co ucierpi wiele 
lokalnych wspólnot, a także język oraz dziedzictwo kulturowe Pomorza. Ucierpi 
na tym cała Rzeczpospolita Polska. 

Wójt Gminy poinformował, że w wyniku ograniczenia finansowania nauczania 
języka kaszubskiego w szkołach Gmina Cewice straci ok. 300.000,00 zł. 

Odczytaną petycję radni Rady Gminy Cewice przyjęli następującą ilością 
głosów: 
za - 14, 
przeciw- 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 19 

Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji. Poinformował, że w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Pomorskiego zostały opublikowane następujące uchwały: 
• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 

r o k - w dniu 09.11.2017 r., 
• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na 2018 r o k - w dniu 10.11.2017 r., 
• w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na obszarze gminy 

w 2018 roku-w dniu 10.11.2017 r., 
• w sprawie określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów na 2018 

r o k - w dniu 10.11.2017 r., 
• w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2018 rok - w dniu 

10.11.2017 r., 
Odnośnie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę oraz 
na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy -
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trwa procedura, wywieszono uchwałę o zamiarze wydzierżawienia omawianych 
gruntów. 

W dalszej części Wójt Gminy przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• został rozstrzygnięty konkurs w ramach programu „Schetynówki" - Gmina 
Cewice nie uzyskała dofinansowania, 

• Powiat Lęborski również nie uzyskał dofinansowania do remontu drogi 
powiatowej, od skrzyżowania dróg w kierunku Dziechna, Popowa do 
Zakrzewa, 

• spraw związanych z odebraniem zwierząt mieszkańcom miejscowości 
Siemirowice i Cewice, a także w Bukowinie, 

• budowa wodociągu w Pieskach - należy uzyskać pozwolenie wodno-prawne, 
zanim zostanie uzyskane pozwolenie na budowę wodociągu, 

• procedury związane z ustawą zamówień publicznych w kwestii zakupu 
kolektora ściekowego na odcinku Maszewo Lęborskie - Rybki mają się 
zakończyć 08.12.2017 r. wówczas będzie można sprawę sfinalizować, 

• wpłynęły dwa wnioski od rolników o odszkodowania z tytułu szkód 
wyrządzonych przez opady - obecne regulacje prawne nie pozwalają 
na wypłatę odszkodowań w tym zakresie, ponieważ one należą się tylko 
w przypadku powodzi lub deszczu nawalnego; Wójt w tej sprawie wystąpił 
do IMGW, 

• sprawa Państwa Stromskich z Piesek - Wójt sprawdził, że mieszkańcy 
otrzymali odszkodowanie za zniszczenia spowodowane nawałnicą, mimo 
iż nie są właścicielami budynku, jednak nie zgadzali się z wysokością 
odszkodowania i odwołali się w tej sprawie do SKO; SKO podtrzymało 
w niniejszej sprawie decyzję Wójta Gminy Cewice, 

• bluszcz przy tablicy reklamującej Pałac w Łebuni, o którym wspominał 
radny A. Długi na poprzedniej sesji nie jest pomnikiem przyrody. 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk odczytał 
n/w wnioski: 

• pismo nr SMS.0003.4.2.2017 z dnia 29.11.2017 r. - wnioski Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice (załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu), 
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• pismo nr SMS.0003.2.2.2017 z dnia 28.11.2017 r. - wnioski Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy Cewice 
(załącznik nr 17 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr SMS.0003.3.5.2017 z dnia 28.11.2017 r. - wnioski Komisji 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice (załącznik nr 
18 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższe wnioski zostały skierowane 
do Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. W dalszej części 
Przewodniczący Rady przedstawił następujące opinie: 

• pismo nr SMS.0012.1.9.2017 z dnia 29.11.2017 r. - opinie Komisji 
Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice (załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu), 

• pismo nr SMS.0012.2.12.2017 z dnia 28.11.2017 r. - opinie Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy Cewice 
(załącznik nr 20 do niniejszego protokołu), 

• pismo nr SMS.0012.3.12.2017 z dnia 28.11.2017 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice (załącznik nr 
21 do niniejszego protokołu). 

Następnie Pan Decyk - Przewodniczący Rady poinformował, że przesłano 
radnym na skrzynki mejlowe n/w dokumenty: 
• informacja o stanie realizacji zadań oświatowych organu prowadzącego 

za rok szkolny 2016/2017, 
• skan artykułu wyemitowanego przez Echo Lęborka dot. Stowarzyszenia 

„Rozwój Bukowiny" wraz z oświadczeniem Prezesa Stowarzyszenia 
„Rozwój Bukowiny" do wszystkich radnych, 

• zarządzenie nr 129/2017 Wójta Gminy Cewice z dnia 10.11.2017 r. 
w sprawie przyjęcia projektu uchwały budżetowej na 2018 rok wraz 
z załącznikami i uzasadnieniem oraz Zarządzenie nr 130/2017 Wójta Gminy 
Cewice z dnia 10 listopada 2017 r. w sprawie przyjęcia projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2018-2030. 

Ad. 21 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka: „Panie 
Przewodniczący, ja bym prosił ten wniosek Infrastruktury odnośnie opinii 
do budżetu. Szanowni Państwo radni, ja tutaj w kwestii sprostowania, ponieważ 
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na komisji nie było Pani Skarbnik, a dzisiaj zasięgnąłem opinii, tam były 
kontrowersje odnośnie takiego zapisu, mianowicie rezygnacja z budowy ścieżek 
rowerowych na terenie Gminy Cewice w kwocie 125 tys. ujętego do realizacji 
w 2018 r. i przeznaczenie tej kwoty na zadanie pod nazwą zadania -
modernizacja dróg gminnych. I tutaj pojawiały się pewne kontrowersje, że jeżeli 
wycofamy tą kwotę, że zniknie, zapisując tak - rezygnacja z budowy ścieżek 
rowerowych zniknie z WPF całe zadanie. Inni twierdzili, że jeżeli tylko się 
wpisze tam 0 kwotę w 2018 r. ono pozostanie jeszcze na 2019 r., bo ono jest na 
dwa lata, to zadanie. Więc Pani Skarbnik mi tutaj wyjaśniła, że obojętnie jak my 
to zapiszemy, wycofując kwotę 125 tys., to i tak to zadanie zniknie z WPF. 
Dlaczego? WPF uwzględnia tylko zadania powyżej jednego roku, czyli 
wieloletnie zadania i po prostu jak Pani Skarbnik tu wyjaśniła, że nawet system 
tego nie przyjmie, bo to się stanie zadaniem jednorocznym. Także tutaj 
w kwestii wyjaśnienia, na Komisji Budżetu jeszcze będziecie Państwo omawiać. 
Chciałbym udzielić wyjaśnienia koledze Andrzejowi Długiemu, żeby całkiem 
nie był w szoku odnośnie odczytywania projektów uchwał na sesji. Proszę 
Państwa jest taki portal internetowy „Wspólnota" i właśnie tutaj są porady 
prawne. Jest pytanie - czy istnieje prawny obowiązek odczytywania wszystkich 
projektów uchwał na sesji przed poddaniem ich pod głosowanie? Ustawodawca 
nie przewidział obowiązku odczytania projektu uchwały przed głosowaniem na 
sesji. Taki obowiązek może jednak wynikać z zapisów statutowych. 
Uzasadnienie: prawna regulacja przebiegu obrad na sesji rady należy, 
w przeważającej części, do materii objętej statutem. Zgodnie z art. 22 ust. 
1 ustawy o samorządzie gminnym, organizację wewnętrzną oraz tryb pracy rady 
i komisji powoływanych przez radę, a także zasady tworzenia klubów radnych, 
określa statut. Żadne przepisy ustawowe nie przewidują obowiązku 
odczytywania treści projektu uchwały przed głosowaniem. Zapisy nakładające 
na przewodniczącego taki obowiązek najczęściej znajdują się właśnie 
w statutach." 

Pan Długi: „z którego to jest roku opinia? 1945 czy 46? Proszę się do biura 
prawnego Sejmu zwrócić ono odpisze, tak jak mi odpisali i będzie jasna 
sprawa." 

Pan J. Bańka: „poniekąd nie ulega wątpliwości, że w naszym statucie jest zapis, 
że, wewnętrznym statucie Rady Gminy, że Przewodniczący odczytuje projekty 
uchwał, ale nie jest to jednoznacznie nakazane obowiązkiem ustawowym." 

Radny A. Długi: „melduję, jeszcze raz... dzwonić do biura prawnego Sejmu, 
myśmy zaciągali opinię..." 
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Pan Bańka: „no dobrze sprawa kontrowersyjna, można to wyjaśnić. I drodzy 
Państwo, może tak zostałem sprowokowany takim pytaniem, ale to w zakresie 
do Pana Przewodniczącego. Na ostatniej sesji udzielał Pan Panie 
Przewodniczący odpowiedzi na zapytanie radnego Andrzeja Długiego odnośnie 
swoich wyjazdów służbowych. No i tutaj dowiedzieliśmy się, że odbył Pan 
kilkanaście już tam nie pamiętam ile tych wyjazdów służbowych w zakresie 
szkolenia. Oczywiście nie byłoby to jakąś tam ujmą, czy zdziwieniem, ponieważ 
takie szkolenia radni odbywają. Tylko dlaczego my się dowiadujemy po dwóch 
latach, że Pan Przewodniczący odbył te szkolenia? Czy nie uważa Pan, że 
powinny być udzielone z tych szkoleń jakieś informacje radnym? Bo to przecież 
dotyczy tutaj Rady, zakresu szkolenia, kiedy to szkolenie się odbyło, bo to są 
ważne informacje dla nas. Pomijam fakt, już taki, że akceptacji o takim 
wyjeździe no powinien Pan uzyskać od Wiceprzewodniczącego Rady 
w poleceniu wyjazdu służbowego. To bym takie miał pytanie, może Pan 
Przewodniczący wyjaśni w tej kwestii." 

Pan K. Decyk - Przewodniczący Rady Gminy Cewice: „proszę Państwa - Forum 
Przewodniczących, na które jeżdżę jest to Forum Przewodniczących Rad Gmin 
i Powiatów Województwa Pomorskiego. Gmina Cewice tak jak Przewodniczący 
- ja w osobie jesteśmy tam od 2014 r. bodajże, początek 2014 r. z tego, co 
kojarzę. Są to takie same fora, jak Forum Wójtów, Skarbników i Sekretarzy. 
Fora odbywają się przeważnie 3, 4 razy w roku. Są to szkolenia typowo dla 
Przewodniczących Rad Gmin, gdzie są omawiane kwestia prowadzenia obrad 
jak i innych szczegółów dotyczących Przewodniczącego. Co więcej mogę 
powiedzieć. Dlaczego Wiceprzewodniczący, czy potrzebuję zgody Wice
przewodniczących. Nie wydaje mi się, jeśli chodzi o zgodę 
Wiceprzewodniczących z tego względu, że zgoda przewodniczących widnieje 
tylko wtedy, z tych zapisów, które wynikają jeśli chodzi - bym brał delegacje 
służbowe na przejazd swoim samochodem prywatnym, które się należą, de facto 
wynikające z naszej uchwały. Nie brałem tych delegacji z tego względu, że po 
pierwsze ten zwrot jest ok. 50% poniesionych kosztów, województwo 
pomorskie nie jest aż tak duże żeby nie można było dojechać. Szkolenia są 
przeważnie dwudniowe, na których są zaproszeni eksperci, wyjaśniają szereg 
spraw jeśli chodzi o prowadzenie Rady. Jedynie co Wiceprzewodniczący robią, 
to podpisują delegacje Przewodniczącemu Rady Gminy, który brał taką 
delegację. Ja takiej delegacji nie brałem i uważałem, że jak jest Forum 
Przewodniczących, jak jest zaproszenie na Forum Przewodniczących Rad Gmin 
i Powiatów Województwa Pomorskiego, gdzie również jestem członkiem, 
w zarządzie tego forum. Oczywiście jest to działanie typowo społeczne. Myślę, 
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że tłumaczenie radnym, że ja wyjeżdżam na szkolenia, tak jak Wójt wyjeżdża na 
szkolenia, Pani Skarbnik wyjeżdża na szkolenia i Pani Sekretarz wyjeżdża na 
szkolenia, myślę, że jest znikome, ale myślę, że w opinii Komisja Rewizyjna 
z tego, co wiem, bardzo dokładnie też bada tą sprawę jeśli chodzi o wyjazdy 
służbowe. Myślę, że protokół z tej komisji będzie wnikliwy, będzie wszystko 
wyjaśnione." 

Radny Jerzy Bańka: „Panie Przewodniczący ja sobie tak pozwoliłem takie 
rozporządzenie ściągnąć i tutaj właśnie w tym zakresie. Oczywiście tutaj 
kwestia prawna jest do rozpatrzenia, ale pozwolę Państwu odczytać dwa 
paragrafy. To jest Rozporządzenie Ministra Spraw Wewnętrznych 
i Administracji z dnia 31 lipca 2000 r. § 2 ust. 1 - termin i miejsce wykonywania 
zadania oraz miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej określa 
przewodniczący rady gminy w poleceniu wyjazdu służbowego - to jest 
w stosunku do radnych. I pkt 2. czynności o których mowa w ust. 1 w stosunku 
do przewodniczącego rady dokonuje wiceprzewodniczący wskazany przez radę. 
Proszę tu wcześniej zauważyć - w poleceniu wyjazdu służbowego. Drodzy 
Państwo ja korzystam z takich delegacji często w swojej pracy takiej społecznej 
i polecenie wyjazdu służbowego, a rozliczenie diet, to jest zupełnie inna sprawa. 
Pisze się delegowany - kto, w poleceniu wyjazdu służbowego, ja nawet tutaj 
mam gdzieś druk i podpis pod zleceniem wyjazdu służbowego. Natomiast 
rozliczenie, czyli ryczałty, za hotel, za diety, za wyżywienie itd., to jest zupełnie 
inna sprawa. No tutaj Pan Przewodniczący nie może rozliczać diet, ponieważ 
dostaje wyżywienie i zakwaterowanie, więc to już nie wchodzi w rachubę. To są 
zupełnie inne rzeczy. Pod rozliczeniem diet również powinien być podpis 
Wiceprzewodniczącego. Tak ja to interpretuję i myślę, że ten zapis jasno 
interpretuję, ale to już pozostawiam Komisji Rewizyjnej." 

Radny Andrzej Długi: "tutaj Pan Wiceprzewodniczący zapomniał o pewnej 
ważnej definicji. To jest § 1 - podróżą służbową jest wykonywanie przez radego 
zadania mającego bezpośredni związek z wykonywaniem mandatu, określonego 
przez przewodniczącego rady gminy, poza miejscowością, w której znajduje się 
siedziba rady. Więc tu mówimy o podjęciu podróży służbowej i tak jak 
powiedziałeś Jureczku nie chodzi wcale o dietę, tylko chodzi o kasę wypłaconą 
przez Wójta nielegalnie za Pańskie szkolenie, bo nie miał Pan takiego polecenia, 
tak Panie Wójcie. Ponieważ nie miał Pan polecenia podpisanego przez 
Wiceprzewodniczącego, że w imieniu Rady Pan tam jedzie. To jest podróż 
służbowa." 

Pan Wójt: „baje Pan opowiada." 
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Pan Długi: „zobaczymy Panie Wójcie, zobaczymy." 

Przewodniczący Rady: „sprawa jest w Komisji Rewizyjnej, jest badana, będą 
wyniki, będziemy na ten temat dyskutować." 

Radny Andrzej Długi: „wynik jest znany Komisji Rewizyjnej jaki będzie 3:2. 
Ale ja myślę, że trzeba zainteresować inne organy, nadzoru..." 

Pan Decyk: „nic nie jest przesądzone proszę Pana, kwestia materiałów 
zgromadzonych." 

Pan Wójt:, jest radca prawny." 

Radna Marzena Reclaf: „biorąc pod uwagę tutaj dyskusję, rozporządzenie które 
przedstawił tutaj Pan Wiceprzewodniczący - fakt jest taki, że z tego tytułu 
powinny być podpisywane polecenia wyjazdu służbowego choćby z tego 
powodu, że w ramach wyjazdu były również faktury za usługi noclegowe, które 
w § 3 z tytułu podróży służbowej się należą. Także tutaj jest sprawa bezsporna 
w tej kwestii i oczywiście tutaj wszystkie te faktury, że tak powiem są 
przedmiotem kontroli i odpowiednie wnioski zostaną z tego, że tak powiem 
zapisane. Rozporządzenie mówi jednoznacznie, że należy po prostu polecenie 
wyjazdu służbowego mieć i podpisane powinno być przez Wice
przewodniczącego." 

Pan Wiesław Keller: „proszę Państwa ja poczekam do wniosków Komisji 
Rewizyjnej i myślę, że tutaj nie ma co roztrząsać tego tematu szerzej dopóki nie 
będzie wniosków. Natomiast Panie Przewodniczący z całym szacunkiem 
do Pańskiego zdrowia, życzę Panu, żeby Pan był zawsze zdrowy, tak jak 
jesteśmy my, albo większość z nas i żeby tak to trwało. Natomiast informowanie 
Wiceprzewodniczących o swoich wyjazdach, to wynika chyba nawet troszeczkę 
z elegancji. Oby tak się stało do końca życia, żeby był Pan zawsze zdrowy 
i mógł Pan w taki super sposób prowadzić te obrady, do prowadzenia których 
Pan czerpie wiedzę na tych Forach. Życzę Panu, żeby tak było. Jeżeli by tak nie 
było, to wypada nawet z elegancji poinformować. Narazie tyle." 

Radny A. Długi: „ja chciałem, tylko proszę o wierne zapisanie tego, co powiem, 
wierne zapisanie Pani Lidko, tak. Zgłaszam postulat, aby nadać Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Pieskach im. Naczelnika Ewalda Rosina. Do podjęcia 
stosownych czynności w tym zakresie, zobowiązać Wójta Gminy Cewice, tak 

32 



aby stosowna uchwała została podjęta nie później niż na sesji w miesiącu 
styczniu 2018 r. 
Teraz uzasadnienie: w lutym 18, czy 22 OSP minie ponad 50 lat pracy. Zmarły 
Św. pamięci Ewald Rosin - Naczelnik był człowiekiem, który tworzył tą Straż 
Pożarną od podstaw. Ktoś, kto żył trochę w tym garnizonie, to wie, w tych 
miejscowościach, to wie, że na jego podwórku, jego kosztem, za jego pieniądze 
wyremontowane samochody, wkładał pieniądze, ale nie tylko straży pożarnej. 
On również był wielkim człowiekiem, przyjacielem szkoły im. dzisiaj 
Leśników Polskich, wkładał tam własne pieniądze, był, pomagał, wspierał. 
Ufundował, on był inicjatorem ufundowania sztandaru w OSP w Łebuni 
i w Cewicach. Zapominając sam o swoim sztandarze... nawet starzy żołnierze 
wspominają, on tutaj miał warszawę w latach 60, a były w wojsku kłopoty 
z karetką pogotowia, to woził rodziny, dzieci odbierał ze szpitala, zawoził 
rodzące kobiety do szpitala. Sam fakt, że posiada zloty znak Związków, to jest 
bardzo wielkie odznaczenie, posiada Kawalerski Krzyż Odrodzenia Polski 
świadczy o tym, że ten człowiek był ceniony. Warto, żeby go Gmina też 
uhonorowała. W dalszej perspektywie, warto też się zastanowić, żeby na Św. 
Franciszka w maju przyszłego roku tej jedynej osobie w Ochotniczej Straży 
Pożarnej, której Naczelnik dbał o inne, a nie o swoje, ufundować sztandar. 
Myślę, jakby Pan Wójt podjął taką inicjatywę, powinien podjąć. Ja rozumiem 
tam trzeba społeczników, Komendanta naszego gminnego straży zaangażować, 
ludzi, ale prosiłbym żeby tego człowieka uszanować. On jest warty 
uszanowania. Niewielu mieliśmy takich ludzi i mamy w Gminie Cewice." 

Radna Marzena Reclaf: „Panie Wójcie, jak wyglądają prace dotyczące budowy 
oświetlenia? Na jakim są etapie?" 

Pan Wójt: „umowy są podpisane, realizacja ma być do końca tego roku." 

Pani Reclaf: „a szanse na realizację są?" 

Wójt: „spotkałem się w ubiegłym tygodniu z szefem Energii Oświetlenie, 
mówił, że przygotowują się w tej chwili do wejścia na roboty." 

Radna M . Reclaf: „a biorąc pod uwagę rozstrzygnięcia z tą Schetynówką, czy 
analizował Pan, co należałoby poprawić, żeby nasz wniosek uzyskał więcej 
punktów?" 

Pan Wójt: „ja jeszcze nie dostałem szczegółowej punktacji. Jeszcze nie ma 
szczegółowej punktacji, nie wiemy gdzie nam punkty poobcinali tak naprawdę... 
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Mieliśmy 26 punktów za projekt. Kiedy ostatni projekt, który został 
zakwalifikowany miał 29." 

Pani Reclaf: „czyli 3 punkty były różnicy." 

Pan Wójt: „tak... oddalenie od miasta powiatowego, już traciliśmy 2 punkty." 

Radna M . Reclaf: „ale możemy liczyć na taką informację od Pana Wójta?" 

Wójt: „tak, jak tylko będzie punktacja, narazie jest kwestia odwołania jeszcze, 
bo to jest czas odwołań od decyzji." 

Radny J. Bańka: „Panie Wójcie ja mówiłem odnośnie tych dróg i uzyskania tego 
dofinansowania nie. Ja wcześniej poprosiłem tutaj od Pani z biura, od urzędnika 
gminy ten regulamin cały. To przestudiowałem, to powiem Panu szczerze, że 
już tak jako laik, patrząc na ten program, zasady dofinansowania, to już nas 
skreślało przynajmniej w 50 % w zakresie Osiedla Młodych. Tam m.in. 
oddzielenie tzn. budowa ścieżki rowerowej, pasa chodnika o odpowiedniej 
szerokości, oddzielonym pasem zieleni, instalacja odwodnieniowa, oświetlenie. 
Także ja już tak szczegółowo patrząc na to, to już wiedziałem, że nas to 
zdyskwalifikuje. Ja uważam, że tutaj z myślą, że będziemy składać aplikację 
o dofinansowanie, to powinniśmy chyba bardziej projekt dostosować do tego 
regulaminu, bo to inaczej Panie Wójcie, to tak samo jak nie dostaliśmy na 
Spacerową, ponieważ gimnazjum jest przy innej ulicy niż Spacerowa, to jest 
przy Witosa. Generalnie to się graniczy. Czy by nie było zasadne np. ująć cały 
ciąg łącznie z Witosa. Tak jak ja Panu tutaj mówiłem, że w jednej gminie 
rozebrali część drogi, ponieważ dostali aplikację taką, że cały ciąg zrobić tej 
jezdni, dwóch ulic połączenie. I czasami trzeba wypośrodkować, bo inaczej nie 
dostaniemy dofinansowania." 

Ad. 22 

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań na poprzedniej sesji. 

Ad. 23 

Sołtysi z terenu Gminy Cewice oraz Przewodniczący Zarządu "Osiedla 
Na Skarpie" w Siemirowicach w niniejszym punkcie nie zabrali głosu. 
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Glos zabrała Pani Dominika Bardowska - Dyrektor Gminnego Centrum Kultury 
w Cewicach, która wyraziła swoje ubolewanie niską frekwencją radnych 
podczas uroczystości organizowanych przez GCK w Cewicach, w szczególności 
w obchodach uroczystości z okazji Święta Niepodległości. 

Ad. 25 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXVII sesji Pan Przewodniczący 
K. Decyk podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady o godz. 16 . 
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Załącznik nr A protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie do zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok 

DOCHODY - załącznik nr 1 - zwiększenie dochodów o 43.000,00 zł 

1. Dział 801 
+28.000,00 zł - zwiększenie dochodów z tytułu dożywiania w stołówkach szkolnych i 
przedszkolnych 

2. Dział 900 
15.000,00 zł - zwiększenie wpływów za odprowadzanie ścieków 

WYDATKI - załącznik nr 2 - zwiększenie wydatków o kwotę 43.000,00 zł 

1. Dział 600 
Zmiany dotyczą jedynie przesunięcia wydatków majątkowych pomiędzy paragrafami klasyfikacji 
budżetowej ( z § 6050 na § 6060) - dotyczy zmian w funduszach sołeckich Oskowo i Unieszyno 
przeznaczonych na zakup kostki brukowej do budowy chodników 

2. Dział 801 
+ 5.500,00 zł - zwiększenie środków dla Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Bukowinie na 
skutek zwiększonej liczby uczniów 
+ 28.000,00 zł - zwiększenie środków na zakup środków żywności dla stołówek szkolnych i 
przedszkolnych 

3. Dział 852 
- 5.500,00 zł - zmniejszenie środków na dodatki mieszkaniowe (w oparciu o przewidywane 
wykonanie 2017 r.) 

4. Dział 900 

+ 15.000,00 zł - wzrost opłat za odprowadzane ścieki do MPWiK w Lęborku 

Załączniki Nr 3 i 4 
Nastąpiła aktualizacja załączników w wyniku zmian w planie wydatków. 
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Załącznik nr ...M protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie do projektu Uchwały Rady Gminy Cewice w sprawie przyjęcia rocznego 
programu współpracy Gminy Cewice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 

Współpraca z organizacjami pozarządowymi jest ustawowym obowiązkiem Gminy. Wynika z 
ustawy o samorządzie gminnym z 8 marca 1990 r. (art. 7 ust. 1 pkt. 19 ustawy, Dz. U. z 2017 
r. poz. 1875) jak również z ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (art. 5a 
ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r., Dz. U. z 2016 r. poz. 1817 z późn. zm.), gdzie w art. 
5a ust. 1 istnieje zapis: 

Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego uchwala, po konsultacjach z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3, 
przeprowadzonych w sposób określony w art. 5 ust. 5, roczny program współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3. Roczny program 
współpracy jest uchwalany do dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania 
programu. 

Roczny Program Współpracy Gminy Cewice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018 powstał na bazie 
Rocznego Programu Współpracy na rok 2017 i j est poprzedzony konsultacj ami z organizacj ami 
pozarządowymi. Przedłożony projekt uchwały Rady Gminy Cewice stanowi wypełnienie 
ustawowego obowiązku uchwalenia Rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. 

Program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Gminy Cewice poprzez możliwie pełne 
wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych, zwiększenie skuteczności 
i efektywności działań związanych z realizacją zadań publicznych i dalszy wzrost partycypacji 
społecznej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. 

Koszt realizacji programu, zgodnie z art. 5a ust. 4 pkt 8 ustawy, został oszacowany 
na 190.000,00 złotych. Ostateczną kwotę środków przeznaczonych na realizację zadań 
publicznych objętych w niniejszym Programie zweryfikuje uchwała budżetowa. 



Załącznik nr 5 protokołu nr 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 

Uzasadnienie 

do Uchwały Rady Gminy Cewice Nr z dnia r. w 

sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie Gminy Cewice 

Działając zgodnie z ustawą z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków przedkładam taryfy za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Cewice w roku 2018. 

Przedstawione tabele są zgodne ze wzorem wniosku o zatwierdzenie taryf, będącym 

załącznikiem do Rozporządzenia z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określania taryf, wzór 

wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Analizie poddano koszty związane z prowadzoną działalnością t j . : 

• rok obrachunkowy poprzedzający wprowadzenie nowych t a ry f - 12 kolejnych pełnych 

miesięcy poprzedzających dzień złożenia wniosku jest to okres od 01.10.2016 r. do 

30.09.2017 r. 

• opłaty za gospodarcze korzystanie ze środowiska wyliczono zgodnie z ustawą Prawo 

ochrony środowiska. 

Dodatkowo przedmiotem analizy były parametry w zakresie: 

• wielkości poboru wody, 

• ilości odprowadzonych ścieków, 

• kosztów eksploatacji i utrzymania urządzeń, 

• wynagrodzenia wraz z narzutami, które wyliczone zostały zgodnie z aktualnie 

obowiązującymi przepisami. 

Zaproponowane na rok 2018 taryfy pozwolą Gminie Cewice na zapewnienie zdolności 

produkcyjnej posiadanych urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych, dostawę wody 

w sposób ciągły, w wymaganej ilości i jakości 



Załącznik nr * protokoh, nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.201 / r. 

Uzasadnienie: 

Położenie nieruchomości jest odpowiednie dla celów realizacji zadań własnych gminy 
szczególnie z zakresu gospodarki wodno-ściekowej w miejscowości Unieszyno, do 
realizacji inwestycji pn. "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalnią 
ścieków w m. Unieszyno" (dof inansowanej w ramach PROW). 
Właściciel wskazanej w uchwale nieruchomości zgłosił wolę jej sprzedaży na rzecz 
Gminy Cewice. 
W tej sytuacji n iezbędne jest podjęcie stosownej uchwały. 



Załącznik nr protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie: 

Gmina Cewice posiada udział (lokal mieszkalny nr 2) w budynku położonym w miejscowości 
Leśnik, który nabyła na podstawie umowy nieodpłatnego przekazania przez Nadleśnictwo 
Cewice. Do lokalu przynależy udział w gruncie działek numer 162/3L i 162/4L (obręb Cewice). 
Lokal mieszkalny jest oddany w najem na czas nieoznaczony. Najemca złożył wniosek o 
sprzedaż lokalu mieszkalnego na jego rzecz z zastosowaniem bonifikaty od ceny w możliwie 
maksymalnej wysokości. Sytuacja finansowa najemcy pozwala na zapłatę jedynie niewielkiej 
części wartości nieruchomości. 
Sięgając do bonifikat od cen sprzedawanych lokali mieszkalnych udzielonych przez Radę Gminy 
Cewice w latach poprzednich, były one zawsze w tej samej wysokości i kształtowały się 
następująco: 
1/ 95 %, jeżeli zapłata była dokonana jednorazowo, 
21 80 %, jeżeli zapłata dokonywana była w 5 ratach rocznych 
3/ 60 %, jeżeli zapłata dokonywana była w 10 ratach rocznych. 



Załącznik nr £ protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie: 

Położenie nieruchomości jest odpowiednie dla celów realizacji zadań własnych gminy 
szczególnie z zakresu gospodarki wodno-ściekowej w miejscowości Unieszyno, do 
realizacji inwestycji pn. "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalnią 
ścieków w m. Unieszyno" (dofinansowanej w ramach PROW). 
Właściciel wskazanej w uchwale nieruchomości zgłosił wolę jej sprzedaży na rzecz 
Gminy Cewice. 
W tej sytuacji niezbędne jest podjęcie stosownej uchwały. 



„ , r protokołu nr XXVI1/2U1 

Uzasadnienie: 

W Uchwale Nr XVIII/148/2012 Rady Gminy Cewice z dnia 23 sierpnia 2012 r. w § 2 ust. 2 
wskazano, że Kupujący ustanowi na będącej jego własnością działce oznaczonej w ewidencji 
gruntów numerem 171/8 nieodpłatną służebność drogową na rzecz Gminy Cewice. Z uwagi na 
to, że służebność drogową (gruntową) ustanawia się zawsze na rzecz każdorazowego 
właściciela działki, której prawo przejazdu i przechodu ma przysługiwać, zachodzi konieczność 
zmiany tego zapisu. 



Załącznik nr 8 protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie: 

Na działce numer 493/3, położonej w Siemirowicach, znajduje się budynek hydroforni. 
Gmina Cewice przejęła wcześniej istniejącą sieć wodociągową w miejscowości Siemirowice, 
a wskazaną w uchwale hydrofornię użytkuje na podstawie umowy użyczenia. Przejęcie przez 
Gminę Cewice nieruchomości zabudowanej hydrofornią na własność w czasie, gdy 
przejmowano sieć, nie było możliwe, gdyż nie była ona odrębną działką geodezyjną. 
Aktualnie - po zatwierdzonym podziale geodezyjnym - wskazana hydrofornia wraz z gruntem 
może być przedmiotem darowizny Gminie Cewice, zgodnie z Uchwałą Nr XXIV/275/2017 Rady 
Gminy Cewice z dnia 29 czerwca 2017 r. 
Przy zatwierdzaniu podziału geodezyjnego została wydzielona również działka numer 493/4, 
do której dojazd z drogi publicznej może odbywać się jedynie przez grunt działki numer 493/3. 
W celu zapewnienia prawnego dojazdu do działki numer 493/4 konieczne jest ustanowienie 
służebności gruntowej przejazdu i przechodu na działce będącej przedmiotem darowizny. 



C i m r v " ' « * ' . • m 11 701 7 r 

j i Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2011 r. 

Uzasadnienie: 

Uchwałę przygotowano na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w Maszewie Lęborskim, do którego zwrócił się dotychczasowy najemca 
gruntu wskazanego w powyższej uchwale. Dotychczasowy najem trwa na podstawie umów 
zawartych od 2014 roku, na łączny okres 3 lat. 

Jednostka organizacyjna ma prawo korzystania z nieruchomości oddanej w trwały zarząd, a w 
szczególności do oddania nieruchomości lub jej części m.in. w najem na czas nie dłuższy niż 
czas, na który został ustanowiony trwały zarząd, za zgodą właściwego organu (wójta) a w 
przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony strony zawierają kolejne umowy, 
których przedmiotem jest ta sama nieruchomość - wymagana jest zgoda i wójta i rady gminy. 



Załącznik nr & 1 ^ . » « ^ " 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie: 

Zgodnie z Porozumieniem Nr OBI/83/1702750/2 z dnia 23.10.2017 r. zawartym pomiędzy 
Gminą Cewice, a ENERGA-OPERATOR S.A., na gruncie działki wymienionej w uchwale 
posadowione zostaną urządzenia elektroenergetyczne w postaci linii kablowej SN 15kV o dł. 3 
m. W dokumencie tym strony zobowiązały się do ustanowienia odpłatnej nieograniczonej w 
czasie służebności przesyłu na należącej do Gminy Cewice działce numer 58/39, położonej w 
obrębie Maszewo Lęborskie. 



Załącznik nr AJ[ protokołu nr XXVI1/20IV 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie: 

Właściciele nieruchomości - działki numer 35/2, położonej przy drodze, odchodzącej od ulicy 
Jaśminowej w Cewicach, złożyli wniosek o jej nazwanie. 
Nadanie nazwy jest niezbędne w celu przyporządkowania adresów poszczególnym 
nieruchomościom. 



Załącznik nr Ufa n r . . , 
z sesji Rady Gm nv r " P r ° t o k o ł u ™ *XVII/201 

u } ommy Cewice w dniu 29 U 7 0 J 7 

U Z A S A D N I E N I E 

W związku z wejśc iem w życie ustawy z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie 
propagowania komunizmu lub innego ustroju total i tarnego przez nazwy budowli, 
obiektów i urządzeń użyteczności publicznej (Dz. U. z 2016 r., poz. 744), 
Rada Gminy Cewice na sesji w dniu 29 czerwca 2017 r. podjęła uchwały w sprawie 
zmiany nazwy n/w ulic: 
1) nazwę ulicy „PKWN" na ulicę „Zielona", 
2) nazwę ulicy „Wandy Wasi lewskie j " na ulicę „Wichrowa", 
3) nazwę „Osiedla 40-lecia PRL" na „Osiedle Na Wzgórzu". 

Natomiast na sesji w dniu 14 września 2017 r. Rada Gminy Cewice podjęła 
uchwałę w sprawie nadania nazwy nowopowstałej ulicy na terenie miejscowości 
Siemirowice. 

W związku z powyższym nastąpiła konieczność wprowadzenia zmian 
w granicach okręgów wyborczych. 

Zmiany nazw ulic wprowadzono w Okręg wyborczy Nr 1, Nr 2, Nr 3, Nr 4, 
a w Okręg wyborczy Nr 9 został powiększony o nowopowstałą ulicę o nazwie 
„Polna". 

Zaproponowany podział jest zgodny z kryteriami wynikającymi 
z przepisów ustawy Kodeks wyborczy i nie powoduje naruszenia normy 
przedstawicielstwa. 



Załącznik nr protokołu nr XXVII/201 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 

U Z A S A D N I E N I E 

Konieczność zmiany uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych wynika ze zmiany nazwy ulic w miejscowości Cewice w związku 
z ustawą z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego 
ustroju total i tarnego przez nazwy budowli , obiektów i urządzeń użyteczności 
publicznej (Dz. U. z 2016 r., poz. 744) oraz uzupełnienia opisu granic obwodów 
głosowania o nowopowstałą ulicę w miejscowości Siemirowice o nazwie „Polna". 

Wprowadzone zmiany nie powodują zmian granic obwodów głosowania. 



Załącznik nr B protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

U Z A S A D N I E N I E 

do uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Cewice 
na rok 2018 

Zgodnie z ustawą z dnia 26 października 1986 r. o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkohol izmowi, prowadzenie działań związanych z profilaktyką 
i rozwiązaniem problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób 
uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy. 

W celu realizacji tych zadań opracowany został Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Cewice 
na rok 2018. 

Zadania przewidziane do realizacji, zapisane w w/w Programie są kontynuacją 
prowadzonych działań w latach ubiegłych. 

Bieżący nadzór nad realizacją Programu sprawuje Wójt Gminy oraz 
podejmuje niezbędne działania do osiągnięcia wyznaczonych celów. 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych sporządza 
sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i przedstawia go Radzie Gminy do 31 marca każdego roku 
kalendarzowego. 



Załącznik nr 1$ protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Uzasadnienie do uchwały 
w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości ŁEBUNIA 

1. Podstawa podjęcia uchwały. 

Na podstawie art. 15 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2017 r. poz. 1073), zwanej dalej ustawą, w związku z art. 20 ust. 1 ustawy, 
przedkładam projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości 
ŁEBUNIA celem jego uchwalenia. 
Przedmiotowa uchwała wypełnia dyspozycje zawarte w Uchwale Nr X/94/2015 Rady Gminy Cewice z 
dnia 29 września 2015 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miejscowości ŁEBUNIA, zwanej dalej projektem zmiany planu 
miejscowego. 
Projekt zmiany planu miejscowego został wykonany zgodnie z procedurą określoną w art. 17 ustawy i 
zawiera elementy obligatoryjne planu wskazane w art. 15 ust. 2, za wyjątkiem: 

1) zasad ochrony dóbr kultury współczesnej - ze względu na brak takich dóbr; 
2) granic i sposobów zagospodarowania terenów górniczych, a także obszarów szczególnego 

zagrożenia powodzią, obszarów osuwania się mas ziemnych, krajobrazów priorytetowych 
określonych w audycie krajobrazowym oraz w planach zagospodarowania przestrzennego 
województwa - ze względu na brak takich obszarów; 

3) sposobu i terminu tymczasowego zagospodarowania, urządzania i użytkowania terenów - ze 
względu na brak potrzeby takiego zagospodarowania; 

co wynika z faktu, iż w granicach obszaru objętego projektem zmiany planu miejscowego nie 
występują powyższe tereny i obszary. W projekcie zmiany planu miejscowego nie zawarto ponadto 
elementów fakultatywnych, wskazanych w art. 15 ust. 3 ustawy, tj: 

1) granic obszarów wymagających przeprowadzenia scaleń i podziałów nieruchomości; 
2) granic obszarów rehabilitacji istniejącej zabudowy i infrastruktury technicznej; 
3) granic obszarów wymagających przekształceń lub rekultywacji; 

3a) granic terenów pod budowę urządzeń, o których mowa w art. 10 ust. 2a, oraz granice ich stref 
ochronnych związanych z ograniczeniami w zabudowie, zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu 
oraz występowaniem znaczącego oddziaływania tych urządzeń na środowisko; 

4) granic terenów pod budowę obiektów handlowych, o których mowa w art. 10 ust. 3a; 
5) granic pomników zagłady oraz ich stref ochronnych, a także ograniczenia dotyczące prowadzenia 

na ich terenie działalności gospodarczej, określone w ustawie z dnia 7 maja 1999 r. o ochronie 
terenów byłych hitlerowskich obozów zagłady; 

6) granic terenów zamkniętych, i granice stref ochronnych terenów zamkniętych; 
7) minimalnej powierzchni nowo wydzielonych działek budowlanych. 

Załącznikami do uchwały są: 
1) rysunek zmiany planu miejscowego, stanowiący integralną część zmiany planu, wykonany na 

mapie w skali 1:2000, stanowiący załącznik nr 1 do Uchwały; 
2) rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu zmiany planu, stanowiące 

załącznik nr 2 do Uchwały; 
3) rozstrzygnięcie o sposobie realizacji zapisanych w zmianie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości ŁEBUNIA inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, stanowiące załącznik nr 3 
do Uchwały. 



Ustalenia projektu zmiany planu miejscowego nie naruszają ustaleń „Zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Cewice" uchwalonej Uchwałą Nr 111/22/2014 Rady 
Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2014 r., zwanej dalej Studium. 
Obszar objęty projektem zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmuje swoim 
zasięgiem miejscowość ŁEBUNIA. Przez teren opracowania przebiega jeden ważny szlak 
komunikacyjny: droga wojewódzka DW nr 214 relacji Łeba - Warlubie. 

2. Realizacja wymogów wynikających z art. 1 ust. 2 - 4 ustawy. 

Spełnienie wymogów określonych w art. 1 ust. 2 ustawy, polega na uwzględnieniu: 
1) wymagań ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury - poprzez regulacje projektu 

zmiany planu miejscowego zawarte w uchwale jak również na załączniku Nr 1. Na rysunku 
zmiany planu miejscowego jednoznacznie określono linie rozgraniczające tereny o różnym 
przeznaczeniu lub różnych zasadach zagospodarowania, a w miejscach gdzie dopuszczono 
zabudowę, ustalono obowiązujące i nieprzekraczalne linie zabudowy. W uchwale regulacje 
odnoszące się do opisywanego zagadnienia zawarte zostały w ustaleniach szczegółowych dla 
poszczególnych terenów oraz w § 7 uchwały; 

2) walorów architektonicznych i krajobrazowych - poprzez regulacje zawarte w § 9 uchwały; 
3) wymagań ochrony środowiska, w tym gospodarowania wodami i ochrony gruntów rolnych i 

leśnych - poprzez regulacje zawarte w § 8 uchwały; 
4) wymagań ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków oraz dóbr kultury współczesnej - poprzez 

regulacje zawarte w § 9 uchwały. Jednocześnie zrezygnowano z wprowadzania regulacji 
dotyczących dóbr kultury współczesnej, gdyż takowe nie występują na terenie objętym ustaleniami 
zmiany planu miejscowego; 

5) wymagań ochrony zdrowia oraz bezpieczeństwa ludzi i mienia, a także potrzeby osób 
niepełnosprawnych - poprzez regulacje zawarte w §10 uchwały; 

6) walorów ekonomicznych przestrzeni - poprzez przeznaczenie pod zainwestowanie terenów 
wskazanych w Studium; przeznaczenie pod zabudowę w pierwszej kolejności terenów już 
częściowo zabudowanych, w miejscach wydanych prawomocnych decyzji administracyjnych, 
posiadających pełne lub częściowe uzbrojenie w infrastrukturę techniczną. Ponadto dla terenów 
gdzie nastąpi wzrost wartości nieruchomości w wyniku uchwalenia zmiany planu miejscowego 
ustalono opłatę planistyczną, która będzie mogła być wykorzystana na dofinansowania inwestycji 
niezbędnych do przygotowania nowych terenów budowlanych pod przyszłe zainwestowanie; 

7) prawa własności - poprzez przeznaczanie pod inwestycje celu publicznego w pierwszej kolejności 
gruntów stanowiących własność publiczną, a dopiero w przypadku braku takich gruntów, i 
powstaniu konieczności przeznaczenia terenów pod inwestycje celu publicznego, wyznaczenie ich 
na gruntach prywatnych. Ustalone w zmianie planu miejscowego linie rozgraniczające tereny o 
różnym przeznaczeniu lub różnych zasadach zagospodarowania zostały ustalone z poszanowaniem 
i uwzględnieniem istniejących podziałów geodezyjnych i własności. Jedynie w przypadku 
niemożności prowadzenia linii rozgraniczających po granicach istniejących podziałów 
geodezyjnych były one wyznaczane inaczej; 

8) potrzeb obronności i bezpieczeństwa państwa - przy wyznaczaniu terenów pod lokalizację dróg 
publicznych uwzględniono przepisy warunków technicznych tak, aby zapewnić bezpieczeństwo 
przyszłych użytkowników dróg; 

9) potrzeb interesu publicznego - poprzez regulacje zawarte w § 10 uchwały. Ponadto w planie 
miejscowym wyznaczono tereny dróg publicznych przeznaczonych do obsługi terenów 
przeznaczonych pod zabudowę, jak również zapewnienia ciągłości i spójności systemu 
komunikacji samochodowej i pieszej; 

10) potrzeb w zakresie rozwoju infrastruktury technicznej, w szczególności sieci szerokopasmowych -
poprzez regulacje zawarte w § 12 uchwały. W planie nie wprowadzono ograniczeń dotyczących 



inwestycji mających na celu rozwój sieci szerokopasmowej, tak aby inwestycje te mogły być 
realizowane, zgodnie z przepisami odrębnymi; 

11) zapewnienia udziału społeczeństwa w pracach nad projektem zmiany planu miejscowego, w tym 
przy użyciu środków komunikacji elektronicznej - poprzez zapewnienie możliwości składania 
wniosków do projektu zmiany planu miejscowego. W związku z ogłoszeniem/obwieszczeniem o 
przystąpieniu do sporządzenia projektu zmiany planu miejscowego, wydanym także w prasie 
lokalnej i umieszczonym na stronie internetowej Urzędu Gminy Cewice (w Biuletynie Informacji 
Publicznej), wpłynęły 2 wnioski od osób fizycznych (termin składania wniosków upłynął dnia 
06.05.2016 r.). Złożone wnioski dotyczyły zmiany przeznaczenia funkcji rolniczej na 
mieszkaniową. Po przygotowaniu projektu zmiany planu miejscowego i jego uzgodnieniu 
zapewniono ponownie możliwość udziału społeczeństwa w przygotowaniu zmiany planu 
miejscowego poprzez umieszczenie na tablicy ogłoszeń, a także w prasie lokalnej w dniu 
11.08.2017 r. ogłoszenia/obwieszczenia o wyłożeniu projektu zmiany planu miejscowego do 
publicznego wglądu, które zostało również umieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy 
Cewice (w Biuletynie Informacji Publicznej); 

12) zachowania jawności i przejrzystości procedur planistycznych - poprzez dokumentowanie 
wszystkich czynności prowadzonych w trakcie procedury sporządzenia projektu zmiany planu 
miejscowego. Ze wszystkich spotkań i dyskusji na temat rozwiązań przyjętych w projekcie zmiany 
planu miejscowego były sporządzane protokoły. Cała dokumentacja planistyczna wykonana w 
trakcie opracowania projektu zmiany planu miejscowego zostanie również przekazana do organu 
nadzorczego wojewody, w celu sprawdzenia poprawności przeprowadzenia procedury 
opracowania zmiany planu miejscowego; 

13) potrzeby zapewnienia odpowiedniej ilości i jakości wody, do celów zaopatrzenia ludności -
poprzez regulacje zmiany planu zawarte w § 12 dotyczące zapewnienia zaopatrzenia w wodę oraz 
§8 dotyczącym zapewnienia ochrony wód podziemnych i powierzchniowych przed 
zanieczyszczeniem. 

Spełnienie wymogów określonych w art. 1 ust. 3 ustawy, polega na tym, że ustalając przeznaczenie 
terenu lub określając potencjalny sposób zagospodarowania i korzystania z terenu, organ waży interes 
publiczny i interesy prywatne, w tym zgłaszane w postaci wniosków i uwag, zmierzające do ochrony 
istniejącego stanu zagospodarowania terenu, jak i zmian w zakresie jego zagospodarowania, a także 
analizy ekonomiczne, środowiskowe i społeczne, poprzez poszanowanie prawa własności 
i istniejącego zagospodarowania przy formułowaniu ustaleń przygotowywanego projektu zmiany planu 
miejscowego. Ponadto na każdym istotnym etapie sporządzania projektu planu zmiany miejscowego 
zapewniono możliwość udziału społeczeństwa poprzez umożliwienie składania wniosków i uwag do 
projektu zmiany planu miejscowego oraz udział w dyskusji publicznej na temat przyjętych rozwiązań. 
Na potrzeby opracowanego projektu zmiany planu miejscowego została przygotowana prognoza 
skutków finansowych jego uchwalenia, w której dokonano oceny wpływu przyjęcia zmiany planu na 
dochody i wydatki gminy. Prognoza została opracowana zgodnie z § U rozporządzenia Ministra 
Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie wymaganego zakresu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego i obejmuje ona między innymi: 

1) prognozę wpływu ustaleń zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
na dochody własne i wydatki gminy, w tym na wpływ z podatku od nieruchomości i inne 
dochody związane z obrotem nieruchomościami oraz na opłaty i odszkodowania, o których 
mowa w art. 36 ustawy; 

2) prognozę wpływu ustaleń zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
na wydatki związane z realizacją inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy; 

3) wnioski i zalecenia dotyczące proponowanych rozwiązań zmiany projektu planu 
miejscowego, wynikające z uwzględnienia ich skutków finansowych. 



Ponadto na potrzeby projektu zmiany planu miejscowego została przygotowana prognoza 
oddziaływania planu na środowisko, w której dokonano oceny wpływu zmiany planu miejscowego 
na środowisko, zgodnie z wymogami i zakresem określonym w obowiązujących przepisach prawa. 
Prognoza ta podlegała również procedurze strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. Jej 
zakres został uzgodniony z odpowiednimi instytucjami, a przygotowana ostatecznie prognoza 
zaopiniowana oraz poddana publicznej weryfikacji w trakcie wyłożenia projektu zmiany planu 
miejscowego do publicznego wglądu. Ponieważ obszar objęty projektem zmiany planu miejscowego 
nie stanowi całości obszaru gminy, szczegółowe analizy dotyczące rozwoju gminy, wyznaczenia 
obszarów pod rozwój infrastruktury społecznej zostały wykonane na potrzeby studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. 

Spełnienie wymogów określonych w art. 1 ust. 4 ustawy, polega na tym, że w przypadku sytuowania 
nowej zabudowy, miało miejsce uwzględnienie wymagań ładu przestrzennego, efektywnego 
gospodarowania przestrzenią oraz walorów ekonomicznych przestrzeni polegające na uwzględnieniu: 
1) kształtowania struktur przestrzennych przy uwzględnieniu dążenia do minimalizowania 

transportochłonności układu przestrzennego - poprzez optymalne rozplanowanie układu 
drogowego, z uwzględnieniem i przypisaniem, w zależności od rangi i znaczenia drogi, 
odpowiedniej klasy technicznej. Ponadto, rozmieszczenie określonych w zmianie planu funkcji, 
związanych z przeznaczeniem terenu, warunkowane było sąsiedztwem i klasą techniczną 
wyznaczonego i istniejącego układu drogowego, tak aby zapewnić optymalne wykorzystanie dróg, 
przy jednoczesnym minimalizowaniu uciążliwości powodowanych w szczególności poprzez 
transport samochodowy; 

2) lokalizowania nowej zabudowy mieszkaniowej w sposób umożliwiający mieszkańcom 
maksymalne wykorzystanie publicznego transportu zbiorowego jako podstawowego środka 
transportu - poprzez ustalenia przeznaczenia terenów w sposób taki aby zapewnić możliwie 
sprawne i krótkie dojścia do istniejących przystanków komunikacji publicznej; 

3) zapewniania rozwiązań przestrzennych, ułatwiających przemieszczanie się pieszych i rowerzystów 
- poprzez rozplanowanie układu komunikacyjnego oraz regulacje zawarte w § 10 uchwały; 

4) dążenia do planowania i lokalizowania nowej zabudowy zgodnie z zasadą zrównoważonego 
rozwoju i poszanowania ładu przestrzennego - poprzez wyznaczenie terenów pod zabudowę w 
sąsiedztwie istniejącej zabudowy lub jako jej uzupełnienie. Ponadto przygotowując projekt zmiany 
planu miejscowego kierowano się dostępnością i możliwością uzbrojenia terenów w infrastrukturę 
techniczną i drogową. Uwzględniono warunki terenowe oraz możliwość uzbrojenia w 
infrastrukturę techniczną terenów predysponowanych pod zainwestowanie. 

2. Zgodność z wynikami analizy, o której mowa w art. 32 ust. 1, wraz z datą uchwały, o której mowa w 
art. 32 ust. 2 ustawy: 

Ocena aktualności studium i planów miejscowych dla gminy jest w trakcie sporządzania. 

3. Wpływ na finanse publiczne, w tym budżet gminy. 

Na podstawie przygotowanej na potrzeby projektu zmiany planu miejscowego prognozy skutków 
finansowych jego uchwalenia należy stwierdzić, iż bilans finansów publicznych wykonany dla 
perspektywy 10 lat wskazuje, że realizacja ustaleń zmiany planu miejscowego przyniesie wpływy do 
budżetu gminy z podatków, opłaty planistycznej itp. Należy również podkreślić, że zagospodarowanie 
terenów objętych zmianą planu miejscowego będzie skutkowało dla gminy wieloma korzyściami o 
charakterze niefinansowym. Do korzyści z uchwalenia zmiany planu miejscowego należy zaliczyć 
uporządkowanie przestrzeni, stworzenie ram prawnych określających zagospodarowanie terenów w 
zgodzie z obowiązującymi przepisami prawa, zgodnie z zasadą zrównoważonego rozwoju i poszanowania 
ładu przestrzennego. 



4. Opis procedury formalno-prawnej wykonanej w ramach procedury określonej w art. 17 Ustawy. 

Zgodnie z zapisami art. 17 pkt 1, po podjęciu uchwały o przystąpieniu do sporządzenia projektu zmiany 
planu miejscowego w dniu 29 września 2015 r. Wójt ogłosił, zgodnie z wymaganiami określonymi w 
ustawie, o przystąpieniu do sporządzenia projektu zmiany planu miejscowego, określając 21 dniowy 
termin na składanie wniosków. Jednocześnie do instytucji właściwych do opiniowania i uzgadniania 
projektu zmiany planu miejscowego zostało przesłane zawiadomienie o przystąpieniu do sporządzenia 
projektu zmiany planu miejscowego. Równolegle z prowadzoną procedurą planistyczną zainicjowana 
została również procedura strategicznej oceny oddziaływania ustaleń zmiany planu miejscowego na 
środowisko, zgodnie z przepisami odrębnymi. W wyniku podjęcia tych czynności wpłynęły 2 wnioski 
złożone przez osoby fizyczne oraz 8 wniosków przekazanych przez instytucje opiniujące/uzgadniające. Po 
rozpatrzeniu złożonych wniosków, został przygotowany projekt zmiany planu miejscowego zgodnie z 
ustaleniami obowiązującego studium. W trakcie sporządzania projektu zmiany planu miejscowego zostały 
szczegółowo rozpatrzone złożone wnioski oraz przygotowane zostały wymagane prognozy. Opracowany 
projekt zmiany planu miejscowego został przedłożony do opiniowania członkom Gminnej Komisji 
Urbanistyczno-Architektonicznej, a następnie do pozostałych instytucji opiniujących i uzgadniających. W 
związku z przedłożonym projektem zmiany planu odpowiedziało 12 instytucji (5 opiniujących i 7 
uzgadniających). 
W dniu 11.08.2017 r. zostało umieszczone w prasie ogłoszenie o wyłożeniu projektu zmiany planu 
miejscowego do publicznego wglądu, które zostało również umieszczone na stronie internetowej gminy 
zgodnie z określonymi w przepisach wymaganiami. 
W trakcie wyłożenia, które miało miejsce w dniach od 21.08.2017 r. do dnia 11.09.2017 r. w Urzędzie 
Gminy Cewice, w dniu 06.09.2017 r. odbyła się dyskusja publiczna na temat rozwiązań przyjętych w 
projekcie zmiany planu miejscowego. Podczas dyskusji publicznej przedstawiono zebranym projekt 
zmiany planu miejscowego, omówiono procedurę formalno-prawną sporządzania zmiany planu 
miejscowego oraz poinformowano o możliwości i terminie składania uwag. Ponadto omówiono procedurę 
rozpatrzenia uwag. W ustalonym i ogłoszonym publicznie terminie na składanie uwag do projektu zmiany 
planu miejscowego wpłynęło 6 uwag. Uwagi dotyczyły zmiany zapisów dotyczących parametrów 
i wskaźników kształtowania zabudowy dla terenu 1-ZP/U, zlikwidowania projektowanej drogi 
wewnętrznej oraz poszerzenia drogi klasy lokalnej. 

Uwzględnienie uwag nie wymaga ponowienia czynności proceduralnych, o których mowa w art. 17 pkt 
13 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Wprowadzone 
zmiany są wynikiem spełnienia oczekiwań społecznych mieszkańców, wyrażonych w uwagach. Ich 
uwzględnienie nie wpływa na konieczność ponowienia uzgodnień i ponownego wyłożenia do publicznego 
wglądu. 

5. Opis przesądzeń planistycznych podjętych w trakcie opracowania projektu planu miejscowego. 

Obszar opracowania obejmuje miejscowość Łebunia w granicach przedstawionych na rysunku zmiany 
planu miejscowego stanowiącym załącznik nr 1 do Uchwały. Na obszar objęty zmianą planu składają się 
zarówno tereny zainwestowane, jak i tereny otwarte - tereny pól uprawnych, zieleni i lasów. Projekt 
zmiany planu miejscowego utrzymuje istniejącą strukturę przestrzenną obszaru, dążąc przede wszystkim 
do jej uporządkowania. Ponadto w przedkładanym projekcie wskazuje się obszary przeznaczone pod 
nowe zainwestowanie, z czego znaczną ich część przeznaczono pod usługi sportu i rekreacji. Największy 
obszar z nowoprojektowanej przestrzeni pod zainwestowanie wskazano pod rozwój funkcji 
mieszkaniowej. Jest to wynik realizacji przesądzeń, które nastąpiły na etapie realizacji Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Cewice. Wszystkie tereny zostały 
wskazane jako kontynuacja zabudowy usankcjonowanej miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego lub realizacji uzupełnień zabudowy na terenach dotychczas niezagospodarowanych, 



zlokalizowanych w sąsiedztwie istniejącej zabudowy. Wszystkim terenom wymagającym zapewnienia 
dostępności komunikacyjnej została ona zapewniona. 

Projekt zmiany planu miejscowego zakłada utrzymanie dla przebiegającego w obszarze opracowania 
odcinka drogi wojewódzkiej nr 214 klasy technicznej drogi głównej, a dla odcinków dróg powiatowych -
klas technicznych dróg zbiorczych. 

Proponowane zmiany sposobu zagospodarowania przyczynią się do zmniejszenia powierzchni 
biologicznie czynnej w obrębie terenów pod zainwestowanie, ale wprowadzone zostały zapisy 
ograniczające intensywność zabudowy. Ponadto zmiana planu miejscowego spowoduje zwiększenie 
powierzchni terenów komunikacyjnych, jest to jednak niezbędne w celu zapewnienia obsługi 
komunikacyjnej projektowanych terenów. 

W związku z wyrażonym w licznych uwagach przez mieszkańców wyraźnym brakiem akceptacji dla 
projektowanej drogi wewnętrznej, biegnącej od terenu 2-KDL wzdłuż południowej granicy działki nr 71, 
dalej przecinającej działki o numerach 71, 70, 69/4, 69/2, 68/2, 65/2, 64/2 i dalej biegnącej wzdłuż 
północnej granicy działki 64/2, ponownie do terenu 2-KDL, wycofano z projektu wyżej opisaną drogę 
wewnętrzną. 

W związku z uwagą dotyczącą zmiany parametrów i wskaźników kształtowania zabudowy dla terenu 
1-ZP/U, zwiększono dla omawianego terenu dopuszczalną powierzchnię zabudowy z 15% na 20% 
powierzchni działki budowlanej oraz maksymalną wysokość zabudowy z 10 m do 12 m. 

Zmniejszono ponadto wskaźnik minimalnej powierzchni biologicznie czynnej, jednak nie na 
wnioskowane 25% powierzchni działki budowlanej, a na 40% powierzchni działki budowlanej, mając na 
uwadze dążenie do ograniczania uszczelnienia podłoża. 

6. Podsumowanie. 

Procedura planistyczna sporządzania zmiany planu miejscowego została przeprowadzona zgodnie 
z obowiązującymi przepisami ustawy, a projekt zmiany planu miejscowego spełnia wymogi merytoryczne 
i formalne do jego uchwalenia. Tym samym podjęcie uchwały jest zasadne. 



Załącznik nr AV. protokołu nr XXVII/201 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 

Cewice, dnia 29.11.2017 r. 

Komisja 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice 

SMS.0003.4.2.2017 
Pan 

Andrzej Kandzorra 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 

Rady Gminy Cewice 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice na posiedzeniu w dniu 
28.11.2017 r. wypracowała następujące wnioski: 

a. Komisja opiniuje pozytywnie Wieloletnią Prognozę Finansową na rok 2018 pod 
warunkiem uwzględnienia następujących zmian: 

• rezygnacja z zadana pn. budowa ścieżek rowerowych na terenie Gminy 
Cewice w kwocie 125.000.00 zł ujętego do realizacji 2018 r. i przeznaczenie 
tej kwoty na zadanie pod nazwą zadania - modernizacja dróg gminnych 
ujętego do realizacji w 2018 roku. 

Za powyższym wnioskiem członkowie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska głosowali 
w następujący sposób: 

za - 5, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

b. Komisja opiniuje pozytywnie projekt budżetu na rok 2018 pod warunkiem 
uwzględnienia następujących zmian: 

• rezygnacja z zadania ujętego w załączniku nr 3a pn. budowa ścieżek 
rowerowych na terenie Gminy Cewice na odcinku Cewice - Kamieniec 
w kwocie 125.000.00 zł i przeznaczenie tej kwoty na zadanie pod nazwą 
zadania - modernizacja dróg gminnych ujętego do realizacji w 2018 roku, 

• zmniejszenie dotacji dla Gminnego Centrum Kultury w Cewicach w kwocie 
53.000,00 zł i przeznaczenie tej kwoty na wydatki ujęte w rozdziale 60016 
w paragrafie 4210 - zakup materiałów i wyposażenia. 

Za powyższym wnioskiem członkowie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska głosowali 
w następujący sposób: 

za - 2, 
przeciw - 1, 
wstrzymujących się - 2. 

Przewodnicząca 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

di . S x ^ 
Mariola Śzyca 

LIS , 
Otrzymują: 
1. Adresat, 
2. Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Pernal . 

~3J Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan K. Decyk 
4. a/a 



zarączniK. nr n.\ piuiuKuiu m /\/w m^11 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Cewice, dnia 28.11.2017 r. 
Komisja 
Oświaty, Opieki Społecznej, 
Zdrowia, Kultury i Sportu 
Rady Gminy Cewice 

SMS.0003.2.2.2017 

Pan 
Andrzej Kandzorra 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Rady Gminy Cewice 

Na posiedzeniu w dniu 27.11.2017 r. Komisja Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice wypracowała następujące wnioski: 

a) Komisja pozytywnie opiniuje Wieloletnią Prognozę Finansową na rok 2018 pod 
warunkiem uwzględnienia następujących zmian: 

• rezygnacja z budowy ścieżki rowerowej na terenie Gminy Cewice w kwocie 
125.000.00 zł i przeznaczenie wymienionej kwoty na inwestycje drogowe. 

b) Komisja pozytywnie opiniuje projekt budżetu na rok 2018 pod warunkiem 
uwzględnienia następujących zmian: 

• rezygnacja z budowy ścieżki rowerowej na terenie Gminy Cewice 
w kwocie 125.000.00 zł i przeznaczenie wymienionej kwoty na inwestycje 
drogowe. 

• wykreślenie zadania w budżecie GCK w Cewicach pn. „Cewickie Lasy -
relaks i leśne rarytasy." 

Za powyższymi wnioskami członkowie Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, 
Kultury i Sportu głosowali w następujący sposób: 
za - 4, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się 0. 

Przewodniczący 
Komisji Oświaty, Opiekj Społecznej Zdrowia, 

Kultury 

LIS L 

Otrzymtiją: 
1. Adresat 
2. Wójt Gminy Cewice - Jerzy Pcrnal, 

(^Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Krzysztof Decyk 
4. a/a 



Załącznik nr M protokołu nr XXVI1/20IV 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Cewice, dnia 28.11.2017 r. 

Komisja 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Rady Gminy Cewice 

SMS.0003.3.5.2017 

Pan 
Andrzej Kandzorra 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Rady Gminy Cewice 

Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice na posiedzeniu w dniu 
27.11.2017 r. wypracowała następujące wnioski: 

a) Komisja opiniuje pozytywnie Wieloletnią Prognozę Finansową na rok 2018 pod 
warunkiem uwzględnienia następujących zmian: 

• rezygnacja z zadana pn. budowa ścieżek rowerowych na terenie Gminy 
Cewice w kwocie 125.000.00 zł ujętego do realizacji 2018 r. i przeznaczenie 
tej kwoty na zadanie pod nazwą zadania - modernizacja dróg gminnych 
ujętego do realizacji w 2018 roku. 

b) Komisja opiniuje pozytywnie projekt budżetu na rok 2018 pod warunkiem 
uwzględnienia następujących zmian: 

• rezygnacja z zadania ujętego w załączniku nr 3a pn. budowa ścieżek 
rowerowych na terenie Gminy Cewice na odcinku Cewice - Kamieniec 
w kwocie 125.000.00 zł i przeznaczenie tej kwoty na zadanie pod nazwą 
zadania - modernizacja dróg gminnych ujętego do realizacji w 2018 roku, 

• zmniejszenie dotacji dla Gminnego Centrum Kultury w Cewicach w kwocie 
53.000,00 zł i przeznaczenie tej kwoty na wydatki ujęte w rozdziale 60016 
w paragrafie 4210 - zakup materiałów i wyposażenia. 

Powyższe wnioski Komisja przyjęła następującą ilością głosów: 
za - 5, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Przewodnicząc 
Komisji Infrastruktury Komuna l^ j i Inwestycji 

, <>* I I . pip- C~ Jerzy Bańka 

^t^kj^ar^, fasola, 10 do J&nu$. ' 4 f ^ 

LIS 
Otrzymują: 
1. Adresat, 
2. Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Pernal 
^Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan K. Decyk 

a/a 

ehua 2$ U ¿0/7*. I)* 
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z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Cewice, dnia 29.11.2017 r. 
Komisja Budżetu i Rozwoju 
Rady Gminy Cewice 

SMS.0012.1.9.2017 

Pan 
Krzysztof Decyk 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Komisja Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice na posiedzeniu w dniu 28.11.2017 r. 
wypracowała następujące opinie: 

a) w kwestii pisma nr SK.0003.1.2017 z dnia 31.10.2017 r. w sprawie przekazania 
środków finansowych w roku 2018 w wysokości 5.000,00 zł na płatne służby pełnione 
przez policjantów Komendy Powiatowej Policji w Lęborku w czasie 
ponadnormatywnym na terenie Gminy Cewice - Komisja zaproponowała przekazanie 
środków finansowych w roku 2018 w wysokości 4.000,00 zł na płatne służby pełnione 
przez policjantów Komendy Powiatowej Policji w Lęborku, 

c) wniosek Pani W. Szymikowskiej - Sołtysa sołectwa Bukowina i Pani M . Szyca -
radnej Rady Gminy Cewice z dnia 26.10.2017 r., w sprawie ujęcia w budżecie Gminy 
Cewice na rok 2018 zadania polegającego na wybudowaniu oświetlenia przy drodze 
wojewódzkiej nr 214 w miejscowości Bukowina, na które przygotowane zostały 
wcześniej projekty - Komisja zaopiniowała pozytywnie i zaproponowała 
wybudowanie instalacji świetlnej w rejonie - przy posesji Państwa Treder 
w Bukowinie. 

W kwestii wypracowanych wyżej opinii członkowie Komisji Budżetu i Rozwoju Rady 
Gminy Cewice opowiedzieli się jednogłośnie (5- za). 

Przewodniczący 
Komisji B u d ^ t u i Rozwoju 

Andrzej Kandzorra 
/ r 

/ 

LIS Im,. 

Otrzymują: 
1. Adresat 
2. Wójt Gminy Cewice - Jerzy Pernal 
3. a/a 



Załącznik nr ...W. protokołu nr A A V IŁ 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2' 

Cewice, dnia 28.11.2017 r. 
Komisja 
Oświaty, Opieki Społecznej, 
Zdrowia, Kultury i Sportu 
Rady Gminy Cewice 

SMS.0012.2.12.2017 

Komisja Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy Cewice 
na posiedzeniu w dniu 27.11.2017 r. wypracowała następujące opinie: 

a) wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków z dnia 20.10.2017 r. - Komisja zaopiniowała pozytywnie, 

b) komisja zweryfikowała i rozpatrzyła wnioski o przyznanie przez Wójta Gminy 
Cewice nagród i wyróżnień sportowych i postanowiła przyznać nagrody dla 
poszczególnych osób: 

• A . Olkowska - 300,00 zł, 

• A . Kreft - 500,00 zł 

• P. Kreft - 300,00 zł, 

• N . Olkowska - 400,00 zł, 

• M . Wenek - 300,00 zł. 

W kwestii wypracowanych wyżej opinii członkowie Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, 
Zdrowia, Kultury i Sportu głosowali w następujący sposób: 

za - 5, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Pan 
Krzysztof Decyk 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Przewodniczący 
Komisji Oświaty, Opiejó Społecznej Zdrowia, 

Kul tury /Spor tu 

7 

Otrzymują: 
(j) Adresat 
2. Wójt Gminy Cewice - Jerzy Pernal, 
3. a/a 



Załącznik nr . . . .Ai protokołu nr XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Cewice w dniu 29.11.2017 r. 

Cewice, dnia 28.11.2017 r. 

Komisja 
Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Rady Gminy Cewice 

SMS.0012.3.12.2017 Pan 
Krzysztof Decyk 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice 

Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice na posiedzeniu 
w dniu 27.11.2017 r. wydała następujące opinie: 

a) wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków z dnia 20.10.2017 r. - Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

b) wniosek Pani W. Szymikowskiej - Sołtysa sołectwa Bukowina i Pani M . Szyca -
radnej Rady Gminy Cewice z dnia 26.10.2017 r., w sprawie ujęcia w budżecie Gminy 
Cewice na rok 2018 zadania polegającego na wybudowaniu oświetlenia przy drodze 
wojewódzkiej nr 214 w miejscowości Bukowina, na które przygotowane zostały 
wcześniej projekty - Komisja zaopiniowała pozytywnie. Szczegółowy zakres prac 
inwestycyjnych związanych z montażem nowych punktów świetlnych na terenie 
Gminy, Komisja rozpatrzy w styczniu 2018 r. po analizie wszystkich wniosków 
z poszczególnych sołectw, oraz wyznaczy priorytetowe zadania do wykonania 
w ramach posiadanych środków w budżecie gminy na oświetlenie dróg; 

c) w kwestii pisma nr ZG.6822.3.2017 z dnia 14.11.2017 r. Pani A . Rosin - inspektora 
ds. gospodarki nieruchomościami i geologii w sprawie przejęcia przez Gminę Cewice 
działek nr 53/3, 53/7 i 53/16 wydzielonych pod drogę - ul . Potokową w Maszewie 
Lęborskim - Komisja uznała w/w wniosek za zasadny. Z uwagi na brak 
wystarczających środków w budżecie gminy, wniosek nie jest możliwy do 
zrealizowania w roku budżetowym 2018; 

d) odnośnie wniosku Sołtysa i Rady Soleckiej sołectwa Unieszyno z dnia 17.11.2017 r. -
zadania priorytetowe do wykonania w sołectwie Unieszyno w 2018 r. r Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. Szczegółowy zakres prac inwestycyjnych związanych 
z montażem nowych punktów świetlnych na terenie Gminy, Komisja rozpatrzy 
w styczniu 2018 r. po analizie wszystkich wniosków z poszczególnych sołectw, oraz 
wyznaczy priorytetowe zadania do wykonania w ramach posiadanych środków 
w budżecie gminy na oświetlenie dróg. W zakresie remontów dróg na terenie sołectwa 
Unieszyno, Komisja wypracuje wnioski po wiosennym przeglądzie dróg gminnych. 

Powyższe opinie Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji przyjęła następującą ilością 
głosów: 

za - 5, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

2. Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Pernal 
T, a /a 
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